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تکمیل ترمینال جدید فرودگاه بین المللی کیش 
تا پایان سال جاری

دبیر شورایعالی مناطق آزاد اعلام کرد:

به گزارش  اقتصاد کیش  حجت الله عبدالملکی افزود: در 
این جلسه همچنین درباره توسعه همکاری های دو نهاد 

در بخش های عمرانی گفتگو شد.
عبدالملکی گفت: بر این اســاس قرار شد درباره برخی 
طرح های عمرانی مناطق آزاد که به دســت بنیاد در حال 

انجام است و به دلایلی دچار توقف شده مجدد تصمیم 
گیری و گره گشایی شود.

    اقتصاد کیش -   مشاور رئیس 
جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری 
ـ صنعتی و ویژه اقتصادی گفت: در جلسه 
مشترک با رئیس بنیاد مستضعفان درباره 

تکمیل طرح های ناتمام بنیاد در مناطق آزاد 
تصمیم گیری شد که براساس آن آقای فتاح 
اعلام کرد تلاش می کنیم ترمینال جدید 

فرودگاه کیش با ظرفیت 6 میلیون مسافر در 
سال تا پایان سال جاری به بهره برداری 

برسد .

فعالیت پردیس بین المللی دانشگاهها 
باید در کیش توسعه یابد 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش  :

 اقتصاد کیش -   مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش، 
گفت: دانشــجویان خارجی پس از فارغ التحصیل از 
دانشــگاه های جزیره به عنوان ســفیران فرهنگی و 
علمــی کیش می توانند در نقــاط مختلف دنیا نقش 

آفرینی کنند.
به گزارش اقتصاد  کیش، مهدی کشــاورز در بازدید از 
پردیس بین المللی کیش، دانشگاه علوم پزشکی، اظهار 
داشــت: با همکاری معاونت گردشگری سازمان برای 
جذب گردشــگران خارجی از میان 15 کشور می توان 
نشست های آموزشی برای دانشجویان برگزار کرد تا با 
تبادل فرهنگی با سایر کشورها، گردشگری تخصصی در 

منطقه توسعه پیدا کند.
مدیر عامل سازمان منطقه آزاد کیش بر لزوم اهمیت ایجاد 
پردیس های بین المللی مشــترک با دانشکده های علوم 
پزشــکی موفق در منطقه و سایر نقاط دنیا، تاکید کرد و 
افزود: فعالیت پردیس های بین المللی در کیش می تواند 
علاوه بر انتقال مسائل فرهنگی و علمی زمینه ساز استفاده 

بهینه از تجهیزات و دانش یکدیگر باشد.
وی خاطر نشان کرد: فعالیت اساتید مجرب در پردیسهای 
بین المللی کیش در راستای تبادلات دانش و فرهنگ سبب 
ارتقاء سطح بیمارستان تخصصی و فوق تخصصی کیش 

خواهد شد.
کشاورز، گفت: با توجه به فعالیت اساتید دانشگاه ها در 
بیمارستان های مختلف و آشنایی کامل آنها از نظر کیفی با 
تجهیزات پزشکی، می تواند نقش موثری را در توسعه و 

پیشرفت حوزه پزشکی این منطقه ایفا کنند.
مهدی کشاورز در رابطه با بهره مندی از ظرفیت موجود و 
تجارب سایر دانشگاه ها درحوزه بازاریابی، تصریح کرد: 
دانشــگاه ها باید در حوزه گردشگری سلامت، درمان، 

پزشکی و انواع مختلف آن نقشی فعال داشته باشند.
وی با اشاره به رهنمودهای مقام معظم رهبری "دانشگاه 
ها باید به صنعت متصل باشند" گفت: با استفاده از اساتید 
برجسته بین المللی و حمایت سازمان منطقه آزاد کیش 
در حوزه ســلامت و درمان که به عنوان یکی از مباحث 
گردشگری مطرح در سطح کشور است، شاهد اتفاقات 

خوبی در این حوزه خواهیم بود.
مهدی کشاورز ضمن ابراز خرسندی از فعالیت های انجام 
شده در پردیس بین المللی کیش، دانشگاه علوم پزشکی 
با تاکید بر جذب هر چه بیشــتر دانشجویان بین المللی 
گفت: چشم انداز این منطقه تا سال 1405 حضور 3 هزار 

دانشجوی خارجی در جزیره کیش است.
کشــاورز، تاکید کرد: دانشگاه ها باید در این خصوص 
اقدامات اساســی و لازم را به نحو مطلوب انجام دهند و 
سازمان منطقه آزاد کیش نیز در زمینه صدور پروانه و سایر 

حمایت های لازم از هیچ کمکی دریغ نخواهد کرد.

ارسال 1400 اثر دانش آموزی به کنگره شهدای غواص
رئیس ستاد کنگره ملی شهدای غواص  عنوان کرد:

اقتصاد کیش -    رئیس ستاد کنگره ملی شهدای غواص 
از ارسال هزار و چهارصد و هفتاد اثر دانش آموزی به این 

کنگره خبر داد.
به گزارش اقتصاد کیش، محســن نظرپور در جلســه 
هماهنگی کنگره ملی شهدای غواص که با حضور روسای 
ادارات و نهاد های کیش برگزار شد، گفت: فعالیت کنگره 
از هشــت ماه قبل آغاز شــده و در این مدت برنامه های 
مختلفی از جمله مسابقات ورزشی، جشنواره های فیلم 

کوتاه، شعر، نقاشی و پوستر برگزار شده است.
وی تصریح کرد: افراد مختلفی از سراســر کشــور در 
این مسابقات و جشــنواره ها شرکت کرده اند و در روز 
برگزاری کنگره شــهدای غواص از نفرات برتر تقدیر 

خواهد شد.
محســن نظر پور افزود: مسابقه دلنوشته و نقاشی دانش 

آموزی از دیگر فعالیت های این کنگره است.
نظرپور خاطرنشان کرد: اجرای غواصی، برپایی غرفه های 

دانش آموزی به منظور ارائه آثار دانش آموزان، رونمایی از 
تمبر کنگره شهدای غواص، حرکت قایق های تفریحی، 
رژه دانش آموزی، اجرای تئاتر، خاطره گویی و تقدیر از 
برترین های مسابقات و جشنواره های کنگره از مهمترین 
برنامــه هاســت. وی افزود: در این کنگــره تعدادی از 
فرماندهان دوران دفاع مقدس و حدود چهارصد خانواده 

از خانواده های شهدای غواص حضور خواهند داشت.
محســن نظر پور از روسای ادارات و نهاد ها درخواست 
کرد همه امکانات خود را در اختیار این کنگره قرار دهند.

فرمانده ناحیه مقاومت بســیج کیش هــم با بیان اینکه 
برگزاری کنگره ملی شهدای غواص، فرصت فرهنگی 
مناسبی برای کیش است. سرهنگ میرزاده، گفت: نقطه 
قوت این کنگــره، حضور دانش آموزان و مشــارکت 
آنهاست که ارزش فراوانی دارد. روسای ادارات و نهاد ها 
نیــز با اعلام آمادگی برای کمک به برگزاری این کنگره، 

نظرات و پیشنهاد های خود را مطرح کردند.

 اقتصاد کیش   -   مدیرکل امور حقوقی و تقنین دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی، با بیان اینکه 589 مصوبه و بخشنامه و مقررات مرتبط با مناطق آزاد در 
فرآیند مقررات زدایی حذف شد گفت: به عبارتی فقط 37/5 درصد مقررات مرتبط 

با این مناطق معتبر باقی مانده است.
به گزارش اقتصاد کیش  محسن پور احمدی در مراسم رونمایی از کتاب تنقیح و 
تدویــن مجموعه قوانین و مقررات مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی، 
افزود: پیش از تنقیح 943 مصوبه و بخشنامه درباره این مناطق وجود داشت که بیش 
از 45 درصد آن پالایش شد و حالا تنها 364 مصوبه و بخشنامه معتبر و در مجموعه 

مربوطه مدون گردید.
پوراحمدی ادامه داد: به این ترتیب سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی در مناطق آزاد با 
سهولت بیشتری می توانند به وجود ظرفیت قانونی و سایر مزایای آن در مناطق آزاد 

به خوبی قبل از هرگونه سرمایه گذاری و فعالیت اقتصادی آگاه شوند.
وی با بیان اینکه مجموعه قوانین و مقررات مناطق آزاد به عنوان سومین مجموعه 
تنقیحی است که در دولت سیزدهم به تصویب رسید، افزود: با تصویب مصوبات 
منقح شده در دولت مغایریت های قانونی دستگاه های اجرایی در انطباق با قوانین 
و مقررات مناطق آزاد رفع و دیگر دســتگاه اجرایی نمی تواند مدعی بی اعتباری  

مقررات مربوطه شود. 
مدیرکل امور حقوقی و تقنین دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی گفت: 
به جهت ویژگی خاص بودن مقررات مناطق آزاد، ضرورت ایجاب می کند همواره 
قوانین و مقررات در این مناطق تنقیح شــود. در این راستا در خرداد ماه 1391 و در 
اردیبهشــت 1394 و در مرحله ســوم در ۲8 آذر ماه 1401 این مجموعه قوانین و 

مقررات مناطق آزاد و ویژه اقتصادی مورد تنقیح قرار گرفته است.
پوراحمدی گفت: با توجه به اینکه بیش از 95 درصد از کل قوانین و مقررات مناطق 
آزاد در این مجموعه تقنینی مدون شده در حال حاضر جامعیت دارد در نظر است 

به عنوان اولین مقررات جامع در نظام تقنینی کشور در آینده نزدیک رونمایی شود.
وی ادامه داد: در صورت تدوین و ابلاغ مقررات جامع مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، 
دیگر دستگاه اجرایی در لوایح پیشنهادی خود نمی توانند به موضوع یاد شده بپردازند 
و هرگونه تغییر و اصلاح و الحاق مقررات با موضوع فوق، صرفا از طریق مقررات 
جامع مناطق آزاد و از طریق شورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی 
پیشنهاد خواهد شد و این امر به ثبات در وضع مقررات و افزایش اعتماد برای سرمایه 

گذاری داخلی و خارجی کمک خواهد کرد. 
این مجموعه با حضور حجت الله عبدالملکی مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی 
مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی، مهدی مهدی زاده معاونت تدوین، 
تنقیح و انتشار معاونت حقوقی ریاست جمهوری و قوامی معاونت حقوقی و امور 

مجلس وزارت اقتصادی و دارایی رونمایی شد.
این اثر بعد از تکمیل به زبان های خارجی نیز ترجمه و در اختیار سرمایه گذاران و 

مناطق آزاد مشترک بین المللی قرار خواهد گرفت

مدیرکل امور حقوقی و تقنین دبیرخانه شورایعالی مناطق 
آزاد عنوان کرد:

600مصوبه مرتبط با مناطق آزاد
 در فرآیند مقررات زدایی حذف شد

 اقتصاد کیش   -   مدیرکل فرودگاه های گلستان از برقراری مجدد پرواز گرگان به 
کیش و بالعکس خبرداد و گفت: این پرواز سه شنبه و جمعه هر هفته انجام می شود.

به گزارش اقتصاد کیش، علی متانت افزود: در راستای توسعه شبکه پروازی و با توجه 
به استقبال گسترده مسافران، پرواز گرگان به جزیره کیش و بالعکس پس از وقفه چند 

ماهه دوباره از سر گرفته شد.
وی افزود: پرواز های گرگان به کیش ســاعت 15 و 45 دقیقه و از کیش به گرگان 

ساعت 1۲ و 45 دقیقه روز های سه شنبه و جمعه هر هفته انجام خواهد شد.
مدیر کل فرودگاه های گلســتان افزود: هر هفته حدود 90 پرواز از طریق فرودگاه 

بین المللی گرگان انجام می شود.

برقراری سفر هوایی گرگان
 به جزیره کیش 

 اقتصاد کیش   -    هر چه آمار در شش، هفت ماه گذشته درباره جام جهانی دادند، 
بلااســتثنا دروغ بود و هر هزینه ای که کردیم جفا بود. حال باید این ها را برآورد 

کنند و پاسخ دهند. 
رئیس انجمن دفاتر خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی درخصوص عملکرد 
ایران در جذب گردشگران خارجی جام جهانی، می گوید که نه در فرستادن هوادار 
واقعی و ســهمیه ای که برای ما درنظر گرفته بودند، موفق بودیم و نه در برگشت 

اینکه بتوانیم گردشگر خارجی جذب کنیم.
کارهایی انجام دادند، خیانت هایی را کردند و هر کدام زیاده خواهی هایی داشتند که 
من فکر می کنم خیلی جاها به عمد بوده و نمی توان گفت سهوا اتفاق افتاده است. 
چند بار تذکر دادیم که با مردم صادق باشید ولی گوش شنوایی نبود. هر چه آمار در 
شش، هفت ماه گذشته درباره جام جهانی دادند، بلااستثنا دروغ بود و هر هزینه ای 

که کردیم جفا بود. حال باید این ها را برآورد کنند و پاسخ دهند.
 سهم گردشگری ایران از رویداد بزرگ جام جهانی، هیچ بود. از همان سال ۲010 
کــه قطر برای میزبانی از جام جهانی ۲0۲۲ انتخاب شــد، چه دولت قبلی و چه 
دولت فعلی بارها از فراهم کردن امکانات و ایجاد آمادگی برای جذب گردشگران 
خارجی این رویداد ورزشی سخن گفتند. اما به نظر می آید که از سویی این امکانات 
صرفا در حد فراهم کردن هتل و تهیه دو کشتی مسافرتی بوده و از سوی دیگر هزینه 

برای فراهم کردن چنین امکاناتی هم سودی در بر نداشته است.
 حرمت الله رفیعی، رئیس انجمن دفاتر خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی در 
پاسخ به این پرسش که آیا ایران در رویداد جام جهانی موفق به جذب گردشگر 
شــده است یا خیر، عنوان کرد: »ما در جام جهانی نه در فرستادن هوادار واقعی و 
سهمیه ای که برای ما درنظر گرفته بودند، موفق بودیم و نه در برگشت اینکه بتوانیم 

گردشگر خارجی جذب کنیم. از این موضوع نباید به راحتی گذر کنیم.
 از لحاظ سیاسی، فرهنگی، ورزشی، اجتماعی و اقتصادی، هیچ رویدادی بالاتر 
از جام جهانی در دنیا نداریم. کشــورها لابی های و هزینه های کلانی را پرداخت 
می کنند تا بتوانند از فرصت جام جهانی استفاده کنند. ما از 6- 7 ماه پیش به کررات 
هشدار دادیم ولی گوش شنوایی نبود. حال با بیان اینکه بگوییم "نشد"، نمی توان 

از آن گذشت.«
 وی خاطرنشــان کرد: »من از قبل گفته بودم که نمی شــود و در ریل درســتی 
قــرار نگرفته ایــم. اما کارهایی انجــام دادند، خیانت هایــی را کردند و هر کدام 
زیاده خواهی هایی داشتند که من فکر می کنم خیلی جاها به عمد بوده و نمی توان 
گفت ســهوا اتفاق افتاده است. دست کم سه دوره متوالی در جام جهانی حضور 
داشــتیم، یعنی هر چهار سال یکبار رفته ایم و تجربه ای کسب کرده ایم اما در این 

چهار دوره هیچ وقت موفق نبوده ایم.«
 رفیعی ادامه داد: »در جام جهانی که در روسیه برگزار شد، می توانستیم موفق شویم 
ولی نتوانستیم، اما وقتی رفت و برگشت ما از جزایر جنوبی تا قطر به ساعت هم 
نمی رسد چرا موفق نشدیم؟ کشورهای مختلف مثل عربستان با ترفندی که به کار 
بردند، حتی خیلی از اتباع ایرانی که علاقه ای به دیدن جام جهانی نداشتند و اصلا 
اهل فوتبال نبودند را به بهانه رفتن به حج عمره و گرفتن "هیا کارت" جذب کردند.

 عمان توانســت اندازه ظرفیت خود موفق شــود ولی ما موفق نبودیم. جلسات 
متعددی با مســئولان مختلف گذاشته شد ولی حاصلی نداشت. الان باید درباره 
بودجه هایی که گرفتند و هزینه هایی که کردند، پاسخگو باشند. ما نه فقط در ورزش 
بلکه در اخلاق، اقتصاد، سیاست و.. باختیم و متاسفانه همه کار را به بدترین نحو 

انجام دادند.«
 وی در پاسخ به اینکه منظور از عمدی بودن و خیانت های صورت گرفته در این 
دوره چیست، گفت: »فرض کنید امسال در این جایگاهی که من نشسته ام، سال 
اولم است و آشنایی ندارم و فقط بر اساس سبقه کوچکی که داشته ام، این صندلی 
را اشغال کرده ام؛ ولی سال بعدم از سال قبلی پخته تر است، سال بعد از آن هم به 
مراتب پخته تر می شود. حال ما سه دوره پشت سر هم به جام جهانی رفته ایم، در 

دوره های اول موفق نبوده ایم، الان دیگر چرا نتوانستیم؟«
  رئیس انجمن دفاتر خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی افزود: »اینکه می گویم 
عمدی بوده نه سهوی، می تواند علتش را جست و جو کنید و ببینید دوستان ما از 
فدراسیون از چند ما قبل به کررات مصاحبه و عنوان می کردند که همه بلیت های 
جام جهانی را فروختیم و دیگر بلیتی وجود ندارد. پس چه اتفاقی افتاد که تا بازی 

دوم انجام نشده بود، بلیت در بازار سیاه پیدا می شد؟ بلیت ها کجا بودند؟«
 وی درخصــوص نرخ پروازها بیان کرد: »پروازها را ۲0 تا 30 میلیون تومان نرخ 
گذاشــتند بعد شد 8 تا 10 میلیون، مگر مسیر مشخص نیست؟ برای مقصد دور 
بخواهید برای چند ماه بعد بلیت بگیرید، نرخ ها مناســب است ولی هرچه به آن 
تاریخ نزدیک می شود، نرخ ها بالاتر می رود. حال در ایران ما دقیقا برعکس عمل 
می کنیم؛ از شش ماه قبل گران است و کسی نمی خرد، دم رفتن که می شود قیمت ها 

را ارزان می کنند.«
 رفیعی درباره سهمیه ایران در بازی های جام جهانی، مطرح کرد: 

وقتی سهمیه به ایران تعلق می گیرد یعنی هوادار واقعی باید برود و تیم را تشویق کند 
تا برنده شود. این بلیت ها سهمیه هوادار بوده و هواداری که از تیم ملی دفاع کند، 
نرفته است. حال باید پرسید این بلیت ها چگونه به دست  برخی افراد رسیده است.«

 وی ضمن بیان اینکه بخش عمده علت نبودن هوادار واقعی را فدراسیون فوتبال 
باید پاسخ دهد، افزود: »فدراسیون باید با سرافکندگی و شرمندگی جلوی رسانه ها 
بنشیند و پاسخ مردم را بدهد ولی می بینیم که قلدرمابانه با مردم صحبت می کنند. 
جفــای اول را آن ها کردند بعد هم تازه گزارش می خواهند. دوســتان باید کالبد 

شکافی و بررسی کنند. به نظر من رسانه ها نباید این موضوع را رها کنند.«
 رئیس انجمن دفاتر خدمات مســافرت هوایی درخصوص هزینه های صورت 
گرفته، بیان کرد: »هزینه سهمیه هواداران واقعی و کسان دیگری که برده اند، بوده. 
همچنین هزینه هایی در کیش، فراهم کردن بســترهای لازم، فراهم کردم ناوگان 
حمل و نقل و... اما مسئله اینجاست که وقتی بودجه ای را برای جذب توریست 

پیش بینی و دریافت می کنید، حتما بسترش را فراهم کرده اید.
 مثلا من در بخش خصوصی اگر بخواهم مسافر بیاورم، قبلش هواپیما، هتل و ویزا 
را می گیرم و امکانات را فراهم می کنم، بعد برایشان تبلیغات می کنم. اما در اینجا 
برعکسش رخ داده است، یعنی هزینه ها را انجام داده اند ولی برنامه ریزی نکرده اند 
که چه تعداد مسافر می خواهند بیاورند؟ با کدام کشور صحبت و توافق کرده اند؟ 
کدام کشور قبول کرده است که اتباع خود را به ایران بیاورد؟ اصلا با کدام بخش 
خصوصی همراه شده اند؟ در حالی که هزینه ها را باید بخش خصوصی می داده 
اســت چون بخش خصوصی وقتی هزینه می کند، دلش برای پولش می سوزد و 

سعی در جبرانش دارد.«
 رفیعی ضمن تاکید براینکه دولت با هیچ بخش خصوصی همراهی و همدلی نکرد 
و اصلا در میدان بازی آن ها را راه نداده است، گفت: »بخش دولتی این همه جلسه 
گذاشت و گفت امیر و وزیر قطر آمده اند، اینها با چه کسانی جلسه داشتند؟ همان ها 
باید پاسخ دهند. چون ما در بازی نبودیم، نمی دانیم که چه میزان هزینه کرده اند، 

ولی طبیعتا هزینه های سنگینی شده است.«                                ادامه 

رئیس انجمن دفاتر خدمات مسافرتی:

هر چه آمار درباره جام جهانی 
دادند، بلااستثنا دروغ بود

رئیس انجمن دفاتر خدمات مسافرتی:

هر چه آمار درباره جام جهانی دادند،
 بلا استثنا دروغ بود

     وی اظهار کرد: »آنقدر فضای جامعه ملتهب است که من این حرف ها 
را از سر اجبار و دلسوزی دارم می گویم. چراکه به بهانه های مختلفی نگفته ایم و 
مطالبه نکرده ایم که اینطوری شد. بررسی بفرمایید کسانی که آنجا رفته اند مثل 

اتاق های بازرگانی، آیا متولی این کار بوده اند؟
 وزارت نیرو را متولی اصلی در تقسیم بندی ها در نظر گرفته بودند اما آقای وزیر 
نیرو آیا توانسته است مدیریت  کند؟ حاصل جلسات و برنامه ریزی ها چه بوده 
است؟ کشتی گرفته اید و این همه تبلیغات کرده اید، آیا این کشتی یک نفر مسافر 

را جابه جا کرد؟ اگر نشده، چرا پس هزینه کرده اید؟«
 رفیعی ادامه داد: »درباره همین کشــتی، یک ماه قبل از جام جهانی پرســیدم که 
آیا فکر می کنید این به نتیجه می رسد؟ به من گفتند که بله، ما همه این کارها را 

کرده ایم، حال همان آقایان باید پاسخ دهند.
 برای این کشــتی اینقدر تبلیغات کردید وزیر برای افتتاح آن رفت، این افتتاح 
هزینه مادی و معنوی داشته است اما یک مسافر را هم نبرده است. هواپیمایی که 
باید پر می رفته، خالی رفته اســت. اول گفتند 400 پرواز در روز و بعد شد۲00 
پرواز در روز می فرستیم، آیا توانستید دو پرواز بفرستید؟ این آمارها را هم که ما 

ماه ها تکرار نکرده ایم.
 ما چند بار تذکر دادیم که با مردم صداقت داشته باشید ولی گوش شنوایی نبود. 
هر چه آمار در شش، هفت ماه گذشته درباره جام جهانی دادند، بلااستثنا دروغ بود 
و هر هزینه ای که کردیم جفا بود. حال باید این ها را برآورد کنند و پاسخ دهند.«

 رئیس انجمن دفاتر خدمات مســافرت هوایــی در پایان افزود: »آقایان گفتند 
به کشــتی ما جا ندادند اما الان وقت گفتن "جا ندادند"، نیســت. آن زمانی که 
می خواســتید برای کشتی هزینه کنید باید به فکر جای آن هم می بودید، دیگر 
الان نمی توانید بهانه بیاورید. در هر صورت می بینید که در هر جایی که دست 

بگذارید، متاسفانه با مسائلی از این دست رو به رو هستیم.«
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